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ВАРНЕНСКИ 
/f&fe 

Издава Варненската Окржткна Постоянна Комисия. 
Ивлива най-малко три плти въ агЬсеца. <£ За обявления общински и такива отъ други 

Абонаментъ 2 лева годишно, 1 левъ ва 6 месеца, & учреждения се пдатца: ва Гстр. 0-4 ст. на дума, а 
на общините, училищата, кръчми, хотели и Ф въ другнггЬ останали страници по 0*1 т. на дума. 

кеФенегата въ окръга — беапллтнп. ? -
Всичво що ее отнася до вестника да се иапра- 2 Обявления н реклами отъ частни лица, 

ща до: Постоянната Комисия — Варна. V се приематъ ва .печать при износни условия* 

МНОГО ВАЖНО 
Г. Г. ВАРНЕНСКИ ЛОЗАРИ. 
За да не бждете излъгани и тая го

дина отъ' разни недобросъвестни пипини-
еристи въ сортовете, подложките и ка
чеството на лозите, отнесете се съ по
ръчките си до практика и пипиниериста 

Спфнъ х. ЩгЪъ 
отъ гр. Гор.-Ореховица, 

който съ 15 годишната си практика по 
лозарство и пипинаерство и като HPlftKBt 
AOjap* е въ положение да ви даде ценни 
упътвания и гарантирани лози Щ вай-

дпбералш. услови*. 
Лозите се предавать франко Варна, пре
гледани и удобрени предварително отъ 
г-на Агронома, или, управителя* на Вар

ненския Лозовъ разсадникъ. 
Намира се постоянно въ писалище 

то на адвоката СТАНЧО ОАВОВЪ, подъ 
Военния клубъ. 10-5 

Варненска Окрхжна Постояна Комисия. 

ОБЯВЛЕНИЕ. 

№ 5683. 

гр. Варна, 20 декемврий 1914 година. 
Варненската Окражеа Постояна Комисия, 

обявява за знание че длъжностьта медицински 
рь нрн сдщата комисия на Козлуджан-

ски участькъ, Варненска околия, съ заплата 
4800 лв. годишно и 480 лв. безотчетни — 
е вакантна. 

Квартира безплатна при участъковото по
мещение въ Козлуджа, мобилирана стая съ 
всички удобства въ ново и хигиенично здание. 

Желаю щя да я заематъ да се отнесътъ 
до Постояната Комисия като представать до
кументите си и ще бддатъ веднага назначени. 

Огъ Комисията. 

БЪЛГАРСКА ЗЕМЛ. ТЪР. 
Л1ЛУТЪ.-

АКЦ. БАНКА 

ОБЯВЛЕНИЕ, 
гр. Варна, 28 декемврий 1914 година. 

Известява се на всички г. г. акционери 
и клиенти на Земеделската Търговска 
Акционерна Ванна „ПЛУГЪ", че досегашния 
чинокникъ-касиерь, ЯНКО ГАТЕВЪ, при клона 
на Банката въ гр. Провадия е уволнени и 
отъ 20 того престава да баде на каква и да 
е дд^жность при Банката. 

Отъ управлението на Банката. 

Извлечения отъ протоколите на III редовна 
сесия на Варненский Онр. СъвЪтъ. 

(продолжение) 

ПрЗдаедателятъ: Доклада на г. Агроно
ма заслужава много сериозно внимание, затова 
бюджетарната комисия да го има предь видъ 
при разглежданне бюджетопроекта. Огъ стра-
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на на Окр. СявЬтъ изказвамъ благодарность 
къмъ г: Агронома за положените отъ него 
усилия да ни уСвйтли обстойно по повдигна
тите въ доклада му въпроси. 

Б. Велевъ^ г. Агронома обясни всичко 
много добр* ц иве сме доволни огь него. Оба
че поражда се въпроса неможе ли да се на
прави едно подобрение въ падарския инсти
тута. Нема ли некаква леснина да се уреди 
службата на надарите, Този въпросъ е твър 
де сериовенъ за селяните. 

Агронома: Най болния въцросъ е въ се
лата падарския въпросъ. Закона за селската 
ПОЛИЦИЯ е добъръ, но какво ше се прави ко
гато ония които са натоварени да го изпъл-
няватъ, не то взпълнявагь. За падари требва 
да се назначавай хора, които да познавать 
тая служба, но требва и добра: заплата. Gt 
малките нищожни заплати които подучаватъ, 
немогать се намери добри яадари. 

Илия Ангеловъ : Закона е добъръ, но ние 
сами сме виновати, защото не го изпълняваме 
както требва. 

Б. Велевъ: Неискахъ да се отменять 
полските надари, но искахъ да се въведа се-
риозенъ контроль надъ тйхъ, 

Агронома: Въ Бургаския окрхгь има на
значени отъ Овр. Съветъ специални контро
льори на полските надари. Съ това се цели 
да ее стабилизира службата имъ. 

Д. Шиковъ: Още отъ сега ще се про
тивопоставя по въпроса за назначаване кон
трольори на надарите, защото контрольорите 
ще са особенни чиновници, повечето парти
зани, вследствие на кбето и неможе да се 
очаква нещо отъ техъ. Нри днешното поло
жение най-добрия контрольоръ е стоианина, 
който плаща. 

Д. Кондовь: Пвдарския въпросъ е твър
де важенъ и ние требва да се занимаем! по 
обстойно съ него. Ние требва да определима 
и минималната заплата на надарите, а общи
ните требва да ги гарантиратъ за редовното 
имъ плащание. Доклада на Агронома повдиг
на редица въпроси отъ вдженъ хар^ктеръ и 
азъ правя предложение, понеже времето е 
напреднало да се вааемаемъ съ него въ утреш
ното заседание. Такива важни въпроси, как
вито той з&чекна ве бива да ги отминаваме 
на бързо, 

Д. ПГиковъ: Съгласенъ съмь съ пред
ложение на г. Кондова да разискваме утре 
по доклада• 

ПрЬдседателатъ: Положи, предложението 
на г„ Кондова на гласуванае и Окр. СъвЬтъ 
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съ болшинство р4ши: Въ утрешното заседа
ние на първо место да се разисква по докла
да на г. Агронома. 

РЬШЕНИЕ № 41 . 

Приемане и подписване аротоколъ № 4. 
Прочете се протокола № 4 огь 18 й того, 
който се прие и подписа съ следното допъл
нение: Въ решението № 27, аървого при
ложение да се счита че е предложение на 
Окр. Съветйикъ Д Шиковъ, а не на песто
вната комисия> което предложение е въ сми-
съль за увеличение доходите по чд4 67 отъ 
закона за селските, общини, 

РЪШЕНИЕ № 42. 

Нареждане дневния редъ за утр4шното 
заседание. Председателя съобщи на Окр. Сь-
ветъ, че за утрЬшното заседание има сложе
ни на дневенъ редъ следните въпроси: 1. 
Продължение дневния редъ отъ 23-й того; 2. 
Докладъ на постоявата комисия за отнущане 
окр. помощь на пострадалото отъ наводнение
то население въ Провадийска окддия; 3. И -
биране Съветникъ при Българската Централ
на Кооперативна банка, въ отделението ла 
застраховка отъ градушка, сьгласао чл. 20 отъ 
вакона застраховане земледелска произв/Ьдения 
отъ градушка; и 4 Избиране членове на Окр. 
Земледелска Съвйтъ съгласно чя. 16 отъ за
кона за с&щия СьвЬтъ. Окр&жвия Съв4тъ 
удобри тоя дневенъ редъ. 

Закриване заседанието. 
Понеже времето беше много нааредна-

ло, Председателя оешви заседанието за закри-
тс въ 7 часа вечерьта. 

ПРОТОКОЛЪ № 8. 

На Варненски окр. съветъ отъ заседанието 
му на 24 септември 1914 г., 3-а редов, сесия 

отъ IX избирателен*, периодъ. 

Заседанието се откри въ 3 часа сл4дъ 
пладнЬ въ помещението на постоянна коми
сия огь председателя г-нь Н. Стефановъ и въ 
прис&тствието на членовете: Д. Вълкановъ, 
П. Едрецовъ, Вл. Димитровъ, Д. Кондов-^ 
Д-ръ П. Ранковъ, Я. Тодоровъ, Ат. Ива-
яовъ, Д Кодезь, В. Т. Шзяровт, Д. Ши
ковъ, Ш9 Аваляковъ, В. Няголовъ, Сл. То-
доровъ, Юр. Ивановъ, Я. Дяяковъ, Ив. Ни-
коловъ, М. Русевь, Б. Михалевт*, X. Редже-
бовъ% Б. Велевъ, Ил. Ангеловъ и В. Тодо
ровъ, а въ отс&тстввето яа членовете; Н. 
Марине аь, който е въ огпус&ъ и на Г. Па-
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саревъ, Д. Кеековъ, Д. Милковь Вл. Кудовъ, 
Ст. П. Караджовъ, и Злати Петровъ по неиз
вестни причини, 

Откриване заседанието. 
Председателя като констатира че &ри-

сътствуватъ повече оть половината членове 
на Съвета, обяви заседанието за открито въ 
2 часа сл$дъ пладне. Приемание в подпис
ване протокола № 6 отъ 20-й того. 

Прочете се протокола на Окр. Съв%тъ 
отъ 20 й того подъ № 6, който се прие и 
подписа безъ изменение. j 

РЕШЕНИЕ № 43. 

Продължение разискванията по доклада на 
Агронома Председателя съобщи че съгласно 
вчерашното решение J6 40 подлежи на пър
ва точка отъ днешния дневенъ редъ продъл
жение разискванията по доклада на Агроио 
ма и даде думата на съветника г. Кондовъ. j 

Д. Кондовъ: Доклада на Агронома има- I 
ли за д4ль да изтъкне въ какво положение 
се намира аемледелието в какво може да се 
направи за подобрението Aiy Мерките беха 
по обработване земята и развъждане на до
битъка. Агронома посочи за мерка и коопе
ративните здружения, потребителни и произ
водителни и заключава въ доклада си че об-
работванието на земята не се ьоди по добъръ 
начинъ и че то не е интенсивно. Върху тая | 
работа яе се спирамъ, защото има хора, кои- I 
то по добре разбирать тия неща. Мойто вяи- | 
мание се спира вай напредъ на факта, че I 
голема часть на селското население се нами
га въ голема бедность и неможе да се пол 
зува &п потреби!елните й производителни коо
перации. Огь статистиката ва Агронома се 
вижда че 1135 семейства въ Варненска око
лия сд безъ земя, 2279 семейства иматъ зе
мя до 2 5 декара, 2436 семейства иМатъ земя 
отъ 25 до 50 Декара и 2315 семейства — 
отъ 50 до Г00 декаря и най-сетне 2074 се
мейства иматъ земя отъ 100 до 250 лекаря. 
Ако става дума за подобренге земледелие™, 
може да се говори за ония еемЬйства и зе-
мледелци, които иматъ повече отъ — 100 де-
варя земя, отъ тая статистика се вижда че | 
5850 семейства нематъ почти земя, а около 
4389 семейства иматъ повечко земя. Тия j 
5850 земледелци, немащи земя c s които же- j 
нътъ в работать яа хората. Поюжението на j 
тия земледелии хора особенно сега е твърд* ! 
лото. й сега като имаме специаленъ законъ 
за определяне цените нз продуктите, наеми
те й наемния трудъ, вий сме длъжна да се j 

завимаемъ съ ток въпросъ защото, той е въ 
тесна свръзка съ въпроса за подобрение по
ложението на земледелеца и ето защо вий 
требва да взёмемъ решение да подканимъ об
щинските съвети да определить цените на 
съестните продукти и минималната заплата 
на работниците въ селата. С&що тапа ний 
требва да определимъ в пай малката заплата 
на надарите и на всичяи дребни общински 
служащи. Требва да наиравимъ нещо за на
маление техиата Мизерия, а това ще стане, 
когато се приложи каз.нпя отъ мене законъ. 
Съ това не искамъ да кажа, че ще подобгЗнмъ 
напълно положението имх, но все ще напра-
вимъ нещо за гЬхъ. Везземелниа й дребния 
землед*лецъ и работника иматъ нужда отъ 
покупка на продукти отъ първа необходимость, 
а за техъ не е се едно да купувате газьта 
по 60 ст. ИЛЙ 30 ст. За да коже да бе по
могне на обеднелия земледелецъ и работникъ 
държавата требва да се притече на помощь 
като предприеме всички оная постройки на 
п&тища, мостове, училища и други държавни 
предприятия, съ което ще му се даде работа, 
Вънъ отъ това азъ найово повдигамъ въпроса 
да се взем'е решение, съ което да се настои 
пр4дъ правителството щото Държавата да от
ступи на окрхзите и общините ноземедния 
данъкъ. Като вземемь едно такова решение 
ще можемъ да наиравимъ нещо за подобре
ние халътъ на земледелиеското население и на 
самото земледелие. Агронома иска да се уре-
ждатъ курсове, иска тежници по лозарството 
и пр., а за всичко това ех нуждай средства 
съ които окрхга въ сегашния сн съставъ -не 
разполага и* затова именно държавата требва 
да отдели часть отъ доходите си за окрхзяте. 
При такова положение не ще да бждй про-
тивъ исканите отъ агронома кредити, но съмъ 
съгласете даже н да гн увеличим*. 

Д. Шишковы Огь току що прочетения 
протоколъ чухъ да се Споменува че миналите 
съвети не бяле направили много за подобре
ние земледелието. Требва ia иризнаемъ че в 
миншите съвети па н сегашния еж пмаля же
лание ди се направи н^що, но ако много не 
е направено, причината са осйхднвте сред
ства. Нито държавата ще отетжви свов̂ Н* да
нъци, нито нашите средства ще позволять да 
дед*ъ повече за подобрение на земледелието и 
азъ констатирамъ като че ла пакъ ще оста-
немъ съ хубавите желания само. При все то
ва ние ще требва да подирииъ средства, да 
намеримъ начянъ за да се направи н$що въ 
тая область. Г-нъ Кондовъ малко ~*за за но-
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операциите и че дребцитЬ земледЬлци малка 
помощь щели да нматъ отъ т4хъ^ азъ обаче 
съмъ на противно мнение. Мисля па и по-
дьржамь че кооперациите съ допринесли и ще 
допринесать много за закрепвание и повдьга-
ние на земледелеца. Защото чрезъ техъ ще 
могатъ да се отървать дребните земледелци 
отъ ноктите на лихваря. Иска се отъ г. Кон
дова да се определятъ цените на продукти
те и минималните надвици на ргботниците 
това искане е неуместно защото прЬди всич
ко въ селата по-гол4ма часть отъ визираните 
вь закона продукти не се продавать и тамъ, въ 
селата нема такива работници за каквито не
ка да ии каже г. Кондовъ, та да заставимъ 
общинските съвети да имъ определять мини
малната заплата, защото слугата въ село не* 
може да се подведе подъ еднакъвъ знамена-
тедь съ фабричния работникъ. За да може да 
поевтинеятъ продуктите въ селата съ необ
ходими основавания на повече потребителни 
кооцерации защото тЬ ще продавать тия про
дукта по цени много по износни оть селски
те бакали. По отношепне доклада на г. Агро
нома ще кажа че съ брошюрн и съ писмен-
ни наставления нищо нема да стане. Само 
чрезъ живото слово и чр4зъ по чести оби
колки по селата отъ страна на Агрономите 
ще се направи много повече въ това отноше
ние, защото друго е когато нагледно се но 
казва и обеснява, а друго е когато се чете; 
най-сетне да си признаемь че вашия земле-
де^ецъ твърде малко чете. Признаваме всич
ки че Агрономите съ притрупани твърде мно
го съ канцеларска работа, когато т4хцата ра
бота би тр4бвало да бъде повече между зем-
деделците и затова именно ще требва мини
стерството да ги освободи огь канцеларската 
работа. На края ще добавя че требва да се 
вм4ни въ дългъ на г-да Агрономите и всич
ка окръжна чиновници при своите обиколки 
да държатъ беседи и да агитиратъ за съста
вяне колкото се може повече кооперации по
требителни и производителни и сметамъ че 
чр4зъ техъ ще се помогне и на земледелие ~ 
то и на 8емлед'Ьлеца. 

Д-рь П. Ранковъ: Съжелявамъ че вчера 
не б4хъ тука когато се е челъ хубавия до-
кдадъ на Агронома, обаче пакъ съмъ съгла-
сенъ да вземемъ решения каквото той иска 
за подобрение зенледЬлието. Ще .възразя на 
г. Кондова. Азъ не съмъ противъ подобрение 
то на работниците обаче нито нашето реше
ние ще задължи общинитег нито техните ре 
шения ще бядатъ задължителни за населеяве-

»жженъ В4стникъ Брой 31 

то, защото вие нЬмаме право нито можемъ 
да задължимъ кой колко да плаща на работ
ника си. Колкото се отнася въпроса за опре-
д4ляние цЬнит4 на цредметит/Ь отъ първа не
обходимость ние можемъ да подканимъ общин
ските съвети да оирЬделатъ цените имъ. Съ 
този законъ се засегнаха отъ части и наеми
те но те за селата нематъ значение понеже 
тамъ малко се даватъ калци подъ наемъ. Ние 
немаме право да се занимаваме съ опреде
ляне надници и заплати на работници и на 
слугини, както иска г. Кондовъ. Такива про
тивозаконни решения неможемъ да вземемъ а 
още по-малко можемъ да се занимоваме съ 
подобни като Кондовото решени*., 

Вл. Димитровы Не бехъ вчера тука и 
немога да се справя съ ония мисли на агро
нома по въпроса за подобрение земледелието. 
По въпроса за нашето земледелие нека ми 
бъде позволено да изтъкна тука н4кои общи 
мисли, които намирамъ за необходима. Че на
шата страва е предимно земледелческа и че 
земледЬлието е дребно върху това и въпросъ 
не може да става. Дребния стопанинъ има 
своя дамъ, харманъ, добитъкъ а хижа н из
вестно количество зема, която обработва. Та
кава физиономия имаше България ири осво
бодителната война. Съ развитието на нашата 
страна въ политическо, економическо и соци
ално отношение, ние виждаме да става единъ 
преврат^, да стаза едно изменение въ сто-
панехвевите отношения на хората. Ние виж
даме до самите индустриални центрове земле-
дЬлието № се индустриализира. Благодарение 
на всичко това физиономията на нашата стра
на се изменява; до като виждаме, че дреб
ните занаяти да западать, а индустрията да 
се развива въ по-големата си часть страната 
въ< земледелческо отношение не е напреднала 
много отъ статистиката, която ни се прочете 
преди малк.о се вижда, че само въ Варненска 
околия 1135 земледелци нЬматъ земя и че 
4745 земледЬлчески семейства нматъ твърде 
малко земя отъ които 2074 семейства нматъ 
земя до 25 декаря. Недейте забравя, че у 
насъ системата е двуполна, т. е, половината 
земя се обработва тая година, а другата по
ловица се освавк да почива. Шиковъ възлага 
всичките си яад&жди на кооперациите. Въ 
селата, казваше той, пие познаваме хора, ко
ито немагъ какво да ядятъ, та да се опре
делять надници. За да дойдемъ до коонера-
циит4 тр4вва. да видимъ що е земледелие* 
Както казахме системата на обработването е 
двуполна и ако ьъ едно село има 3000 де-
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кари земя, то значи половината се обработва 
всека година. Поне за нашия окръгъ немо-
жете да ми аосочвте никакви вови култури 
земледелчески. Следователно отъ половината 
селянина очаква да произведе за продань и 
за себе си, при липсата на модерно земледЬ 
лие, средства които да усилвате земята немаме, 
тогава ще приемете, че при двуполната система 
единъ земледелецъ, който ими 25 дек. .земя, об
работва 12 и половина декара или всичките да
же да обработва, a т$ съ равни на 2lk хек 
тара. Тия два и половина хектара зазЬти съ 
жито само при най-плодородната година биха 
дали най-много по 20 вила на хектаръ, или 
всичко 50 кила храна. А такава реколта е 
твърде редка. Тия 20 кила pa максимума, а 
у насъ средно се получаватъ 15 кила, а за 
обработената земя половината — ще получи 
17—18 кила, аоито ако продаде по 20 лева \ 
килото, което е немислимо, ще получи макси-
мумъ 360 лева доходъ. А като знаемъ отъ 
колко члена състоятъ нашите земледелчески 
стопанства и като приемемъ за минимумъ, че 
въ такова едно семейство има 5 деца, мжжь 
и лена, те требва да се хранатъ, .обличать, 
да плащатъ на бирника и да отделять за се
ме се отъ тия 18 кила. При такова положе
ние Шиковъ требва да се съгласи че тия ко
ито иматъ 25 декара земя или доходъ 300 до 
400 лева с& крайно б4дни, T i немогать да 
се хранятъ и да се учатъ добр*. По ната-
тъкъ тия които иматъ 50 децаря земя доби
вать средно 800 лева доходъ, а и съ този 
доходъ, неможе да се жив*е. Въ по големи
те индустриални цЬнтрове работниците иматъ 
минимумъ 3 лева надница, вследствие на кое
то сравнение на между работници фабрични 
к безземелнит* селяни неможе да става. Ние 
имаме 1137 иемледелцн безъ земя и имаме 
5850 съвсемъ дребни земледелии, а тия дан
ни съ само за една околия. Отъ-това вие ще 
вгхдите че има силно раздробяване на земята, 
което се длъжи и на икономически в на со 
цвални сили. Нашата държава има разходи 
които се увеличавате ежегодно, а приходите 
иърсв отъ населението, което накъ значи пре
товарване съ данъци преки и косвеяни, а. отъ 
ктъ се ускорява обеземяването на ц*зь редъ 
семейства. Отъ една статистика- ва земледел-
«есвата банка, вндяхъ че въ Чирпанска око-
дия м а цели села, въ които земледелии!* 
вематъ земя; техната земя е им»^ихиаря 
и понеже той самъ нейоже да обработва зе
мята, дава и на еащагЬ нодъ в а е » и по 
гоя начинъ ТЫ земледелии съ се обърнали 

на. крепостни. Не е безразлично дали ще на-
правимъ вещо да дадемъ на тия беземелви 
работа и средства за прехрана. Азъ ще се 
съглася че кооперацията производителна в по
требите ша може да допринесе о*що на на
шето земледелие въ тая форма съ която го 
виждаме, като се тласне то въ пътя ва мо
дерното, но всичките надежди да ги възвър-
пе на кооперациите, ако нема и други под
пори къмъ това здание което гледаме да се 
не събори, неможемъ. И така не е безразлич
но да се нам*ра на тия хора работа било 
чр4зъ държавни, било чрезъ окръжни или 
общински предприятия и да имъ се паба-
ви на по ефтива п.е«а продукти и не е 
безразлично ако се определи заплатата аа 
яадничара, на тоя безземеленъ, както и на 
всички общински и окр. служащи. Ако Кон-
довъ иска да каже за аргати, то е другъ 
въпросъ, тамъ азъ неще се съглася съ вего. 
Да определимъ минималния размФръ на ва-
платата на единъ аргатинъ въ село е невъз
можно, защото системата на аргатите е въ 
големо различие съ работника и надничара. 
Селския аргатинъ се уславя за определена 
годишна заплата къмъ която се прибавя чифтъ 
цървули, ямурлувъ или аба, храна, безплатна 
квартира н некой пять и посяване по единъ-два 
декаря земя, сащото положение е в за слугини
те и за т4хъ става уславянето съ определяне 
храна, квартира и пр. и затова именно на землед. 
ратаи и слугините неможе да се нормира 
минималната заплата, Другъ е въпросътъ за 
работници в надничари селяни, които рабо
тать по горите, шосетата съ надница, за техъ 
вие можемъ и требва да вземемъ решение за 
определяне минималпата имъ заплата. За по
добрение положението на земледелеца ще треб
ва да се създаде работа и предприятия. За 
тия хора трвбиа да се иритечеме нк помощь 
както ние така и държавата. Както държа
вата покровителствува едрягъ капиталисти, 
сащо требва да дойде на помощь в ва тия 
хора, защото бюджета на държавата се пъл
ни отъ техъ. Съ малките суми котто се да
вать за подобрението на земледелие» нищо 
неможе да се направи, затова държавата да 
отстъпи своята часть отъ приходи, било по-
земелнин данъвъ или н*кой другъ давъкъ за 
подпомагане на тоя народъ, защото лцомъ той 
отслабва пакъ ще стане тяжесть за нея. Ние 
ще требва да-гласуваме исканите отъ Агро
нома кредити в мерки, но требва да се съ-

[ гласи», че неговия бюджетъ не е достатъчеаъ 
! Гпелите, които преследва. Въ заключение 
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ще *ажау< че требва да се обърнемъ къмъ 
държавата ла се притече тя на помощь на 
окръга, за да може ой да изпълни своите 
§адачн. Следва 

Разгледани отчети отъ Постояната Коми
сия, на селските общини отъ Вар. околия. 

I Ла Аджемлерската община 

За 1512 г. първонач.—отч т. Андрей Никовъ 

II Арнаутларска община 

За 1910 г. окончателно съ начетъ 52 65 
лева отчетникъ Пан. Жековъ. 

Ш Ягьлевска община 

За 1911 г. първоначално— отчет. Янака Савовъ 
п 1912 г. «, „ „ „ 

IV Кара-Хшеинска община 

За 1911 г.» първоначално отчет. Георги Щеревъ 
, 1912 „ 
» 19W.. 

79 

V Крумовска община 
За 1912 г. първоначално отчет. Петръ Маркове 
« 1912 г. „ * п » 

VI Николаевска община 

За 1912 г. първоначално — отчетникъ 
Атавасъ Стойковъ 

VH Русларска община 

За 1907 год. окончателно съ начетъ 
445*28 лв.—отчетникъ Дим. Добревъ. 

За 1908 год. окончателно съ вачетъ 
356*76 лв, отчетникъ Дим. Добревъ^ 

За 19Q9 ход. окончателно съ начать 
23*14 лв. отчетникъ Дям. Добревъ. 

За 1910 год. първоначално — отчетни-
ди Д. Добревъ и Ил. Мицковъ. 

За 1911 год. първоначално —̂ отчетни
ци: Ил. Мвцковъ и Момчилъ Христовъ. 

За 1912 год. първоначално — отчет
никъ Момчвдъ Христовъ. 

VHI. Саржгьолска община. 

За 1907 год. окончателно сь начетъ 
80 83 лв. — отчетникъ йляя Стояновъ. 

За 1908 год. окончателно съ начетъ 
1778*81 лв, — отчетникъ Илия Стояновъ. 

За J 909 год окончателно безъ начетъ 
отчетникъ Иванъ Георгиев*., 

За 1909 год. окончателно съ начетъ 
263 94 лв. — отчетникъ Илия Стонновъ. 

За 1910 год. окончателно съ начетъ 
39*10 лв. — отчетникъ Иванъ Георгиевъ. 

За 1911 год. първоначално — отчет
никъ Иванъ Георгиевъ. 

За 1911 год. първоначално — отчет
никъ Райчо Чёрневъ. 

IX. Яйлвнска община. 

За 1911 год. първоначално — отчетни
ци: Пенчо Васялевъ и Ж. Венковъ. 

За 1912 г. първоначално — отчетникъ 
Желю Венковъ. 

X. Вотевска община. 

За 1908 год. окончателно съ начетъ 
5*54 л в. — отчетникъ Диматръ Златенъ, 

За 1908 год. окончателно съ начетъ 
17*50 лв. — - отчетникъ Д. С. Мишиневъ. 

За 1909 год. окончателно съ вачетъ 
Р10 — отчетникъ Д. С. МишинеБъ. 

За 1911 год. окончателно белъ начетъ 
— отчетникъ Димитръ Златевъ. 

За 1912 год. първоначално — отчет
никъ Димитръ 'Златевъ. 

За 1913 год. първоначално — отчет
никъ Димитръ Златевъ. 

Провадийска околия. 

I Асьлъ-Бейлийска община. 

За 1909 год. окончателно, безъ начетъ 
— отчетникъ Хр. Т. Поповъ. 

За 1910 год. окончателно, безъ вачетъ 
— отчетникъ Хр. Т. Поновъ. 

За 1911 год. окончателно, Оезъ начетъ 
— отчетникъ Хр. Т. Поповъ. 

За 1912 год. окончателно, безъ начетъ 
— отчетникъ Хр. Т. Поповъ. 

За 1913 год. първоначално, —- о.чет-
никъ Хр. Т. Поповъ. 

II Аптаразашка община 

За 1911 год. окончателно, съ начать 
130*05 лв.—» отчетникъ Георги К. Аргяряеъ. 

За 1912 год. първоначално — отчетникъ 
Георги Аргировь. 

За 1913 год. първоначално — отчетт^къ 
Георги Аргировъ. 

III Градинаровска община 

За 1909 год. окоячателво съ начетъ 20* 65 
лв.—отчетникъ Георги К. Аргировъ, 
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IV Дамналм-Орманст Община 
За 1911 год. първоначално— отчетникъ 

Кирякъ Радевъ. 

V Девненска община 

За 1910 гид. окончателно съ начетъ 
140*91 лв.—отчетникъ Сава Ивановъ 

За 1911 год. Първоначално — отчетникъ 
Сава~ Ивановъ. 

За 1911 год. пьрвоначелно — отчетникъ 
А. Кръстевъ. 

За 1912 год. първоначално — отчетникъ 
А. Кргстевъ. 

За 1913 год. първоначално—отчетникъ 
А. Кръстевъ. 

VI Елесъ Факжнст община 
За 1911 год. окончателно безъ начетъ 

— отчетникь Проданъ Железковъ. 
Зд 1912 год. окончателно съ начетъ 

— 44529 лв..отчетникъ Проданъ Железковъ. 

VU Дадъкъойска обхтна 
За 1907 год. окончателно съ начетъ 2070 
лв. — отчетникъ Ман. Георгиевъ. 

За 1908 год, окончателно съ начетъ 4 5 7 0 
лвт —*-отчетникъ Мая. Георгиевъ. 

За 1909 г, окончателно съ начетъ 100 
лв. — отчетникъ Ман Георгиевъ. 

За 1910 год. окончателно съ начетъ 10 
лв. — отчетникъ Ман. Георгиевъ. 

За 1911 г. окончателно съ начетъ 12*76 
дв. — отчетникъ Ман. Георгиевъ. 

За 1912 г. окончателно съ начетъ 45Г35 
лв. — отчетникъ Ман. Георгиевъ* 

За 1913 г. окончателао съ начетъ 24.39 
лв. — отчетникъ Ман. Георгиевъ. 

За 1913 год. окончателно безъ начетъ 
— отчетникъ Иетръ Георгиевъ. 

VIII Караагашна обШна 
За 1908 г. окончателно съ начетъ 29*89 

лв. — отчетникъ Мил. Ботушаровъ. 
За 1909 г. икоачателно съ начетъ 249*60 

лв. — отчетникъ Мил. Ботушаровъ. 
За 1910 г. окончателно съ начетъ 87*82 

лв. — отчетникъ Мах Богушаровъ. 
За 1911 г. окончателно съ начетъ 28*79 

лв, — отчетникъ Мил. Ботушаровъ. 
За 1912 г. окончателно съ начегь 8*62 

лв#—отчетиикъ Мил. Ботушаровъ. 
За 1913 год. първоначално — отчетникъ 

Мил. Ботушаровъ* 

IX Карадтаотска община 
За 1908 год. окончателно съ начетъ 

1572*26 лв. отьчетникъ Иванъ Пенковъ. 
За 1909 год. окончателно съ начетъ 

219*35 лв. — отчетникъ Иванъ Шнковъ. 
За 1910 год. окончателно съ начетъ 

19498*38 лв. — отчетникъ Иванъ Ненковъ. 
За 1911 год. окончателно ctr начегь 

1088-57 лв. — отчетникъ Иванъ Пёнковъ. 

X Невшанска община, 
За 1910 год. окончателно съ начетъ 

7*98 лв. — отчетникъ Геор. Хр. Шипановъ. 
За 1911 год. окончателно съ начетъ 

178; 17 лв, — отчетникъ Г. Хр. Шипановъ. 
За 1912 год. първоначално* *-•- отчет

никъ Георга Хр. Шипановъ. 

XI Рта*Девненска община. 

За 1912 год. първоначално «— отчет
никъ Сава Ивановъ. 

За 1913 гсд. първоначално —. ртчет-
никъ Сава Ивановъ. 

XIII Тёстеджийска община. 
За 1909 год. окончателно безъ начетъ 

— отчетникъ Донко Лачевъ. 
За 1910 год. окончатеааЬ съ начетъ 

113*66 лв. — отчетникъ Донко Янчевъ. 
За 1911 год. окончателно съ начегь 

10*65 лв. — отчетникъ Донко Янчевъ, 
За 1912 год. първоначално — отчет

никъ Хр. Лимберовъ. 
XIV Черковненска община. 

За IS 10 год* окончателно с* начетъ 
8 33 лв, отчетникъ Момчо Ивановъ, 

За 1911 год. първоначално — отчет-
нивъ Момчо Ивановъ. 

За 1912 год. първоначално — отчет
никъ Момчо Ивановъ. 

XV Шаджкчойска община. 

За 1908 год:, окоачателно съ начегь 
3*00 лв. — отчетникъ Ив. Стоянов*. 

За 1910 год» окончателно съ начетъ 
7*10 лв. ответничъ Ивт Сгшновъ. 

За 1911 год, първоначално — отчет
никъ Ив. Стояновъ. 

За 1912 год. първоначално — отчет
никъ Ив. Стояновъ. 

XV Ясж-Тепенст община. 
За 1910 год. първоначално — отчет

никъ Петрь Стояновъ. 
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За 1911 год. първоначално -— отчет-
нивъ Петръ Стол новъ. 

За 1912 год* първоначално — отчет-
никъ Петръ Стояновъ. 

XAI Синдгълска обшина. 

За 1912 год. първоначално — отчет-
никъ Ив. Ножаровь 

ХРОНИКА. 
Варненската Окръжна Постоянна Коми

сия съ постановлението си J6 795, отъ 19-й 
того, пр4иор&чва на г. г. общинските кмето
ве и училищни настоятелства въ окр&га да 
си набавятъ на общинските и училищни би 
блиотеки, отъ патриотичната и релефтоа илю
стрована варта на Царство България, съста
вена отъ г. г. учителите при Варненската 
Мъжка Гимназия: Д-ръ С. Чакьровъ и Хо-
дожннка Д. Панчевъ. 

Картата може да се набави отъ ирЬд-
ставителсвото — комисионерско бюро на Леню 
Тодоровъ гр. Варна—струва 25 лева. 

Караджаотсво Кметство. 

ОБЯВЛЕНИЕ Кг 3705 

с Караджаотъ, 24 декември 1914 год. 

Кметството обявява, че на 10 явуарий 
1915 год. ще произведе търгь огь 2—5 ча
са следъ обедъ, за продажба на около 40— 
50 вуб. м. сурови дъбови дърв$ за гориво в 
материалъ. 

Чл. 11 и 12 отъ закона за обществени
те предприятия еж задължителни за конку
рентите. 

Първоначална ц£на 200 л за всички 
материали. 

Залогь 5% . 
Кметъ: Е. Пегровъ 

Сев.-Бирнивъ: Димитров. 

Еоздуджанско Кметство — Варненска околия. 

ОБЯВЛЕНИЕ. 

№ 3696. 

Козлуджа, 19 декемврий 1914 година. 

Подъ надзора на кметството се намира 
една безстопанева „юва" биволицата на оволо 
3^-4 години, косъмъ черъ, лЬвото ово чакъ--
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ресто, на опашката малво бело и на десна-
та вълка дамга. 

Стопанина въ продължение на 60 дпл 
отъ 12 того да се яви въ кметството съ на
длежните документи и си получи биволицата, 
иначе следъ тоя срокъ ще се продаде за въ 
полза на общинската каса. 

Отъ Кметството. 

К а р а д ж а - о т с к о К м е т с т в о . 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 3651. 

с. Караджа-отъ 22 декемврий 1914 год. 

Понеле обявление за 10 декемврий т. г. 
търгь за отдаване подъ наемъ училищната 
кръчма въ с. Караманлий за време отъ I/I 
1915 год. до 31/XII 1916 год. не се състоя 
то вметството обявява, че за схщата цель ще 
произведе търгь на 3 януарий 1915 година 
отъ 2 — 4 часа следъ обедъ въ общиневото 
уиравление. 

Първоначалната оцЬнка е 140 лева го
дишно, чл. 11 и 12 отъ закона за обществен-
ните предириятид с- задлажителни за кон
курентите, 

Тържните книжа с& на разположение 
въ кметството всЬки прнсъствеяъ день. 

Кметъ; А Хитровъ. 
Севр. Бирнивъ: К. Дамитровъ. 

Ардаутларсво Селско Общинско управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

Д? 4516. 

е. Арнаутларъ, 20 декемврий 1914 год. 

Въ канцеларията на общинското управ
ление на 5 януарий 1915 година отъ 10 до 
12 часа преди обедъ, ще се продаде на пу-
бличенъ търгь съ явно наддаване; безетопан-
сви юва малавъ, 2 годишенъ черъ, съ беле
зи: на чело табла саваръ, иа опашката и 
дирните крава китка бело. десяо ухо открая 
малко отрезано и отдолу оийма. 

Желающите да го вупять — могатъ да 
се явять на определения день и наддавать. 

Кметъ: Г. Ячевъ. 
Секр. Бирнйкъ: Q. Еоларовъ. 


